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Fair Trade is in Vlaanderen een sterk merk mede dankzij de lokale inspanningen 

van Faire Gemeenten 

Door Mien Van Olmen (dd 24/04/2025) 

 

Goede morgen allemaal,  

Ik ben Mien Van Olmen, Vlaams volksvertegenwoordiger en voormalig burgemeester van de Faire 

Gemeente Herentals. 

Het is een genoegen om jullie welkom te heten in de Zuilenzaal van het Vlaams Parlement, namens alle 

collega’s Vlaamse volksvertegenwoordigers. Ik zie heel wat collega’s hier aanwezig. Dank, het is belangrijk 

dat we op momenten als deze onze oprechte betrokkenheid tonen. 

Eigenlijk moet ik zeggen, welkom in ons parlement, in ons huis. Want het Vlaams parlement is het hart van 

de Vlaamse democratie. In dit huis zetten de 124 vertegenwoordigers van het Vlaamse volk zich het ganse 

jaar door in voor een beter Vlaanderen. Hier, boven ons - in de commissiezalen - en naast ons - in de 

befaamde koepelzaal – wordt het ganse jaar door gediscussieerd en beslissingen genomen. We gaan hier 

in debat met de ministers van de Vlaamse Regering en hier bespreken en stemmen we decreten, 

resoluties en moties. Maar in dit huis ontvangen, luisteren en gaan we ook in gesprek met organisaties, 

belangenverenigingen, organiseren we hoorzittingen … 

Dit is dus echt een huis van en voor ons allemaal, waarvan de deuren zo wijd en zo vaak mogelijk open 

staan. Het doet me dan ook deugd om te zien dat zo veel deelnemers vandaag naar hier zijn afgezakt voor 

dit Fair ontbijt.  

 

Ik zag op de deelnemerslijst  

- vertegenwoordigers van verschillende Vlaamse Fair Trade bedrijven en -organisaties,  

- vertegenwoordigers van de 4 partner-organisaties van de campagne voor de Fair Trade Gemeenten 

Fair Trade Belgium, Oxfam, 11.11.11 en Rikolto 

- vertegenwoordigers van Enabel, het Belgisch agentschap voor internationale samenwerking.  

Wat mij ook veel plezier doet is de aanwezigheid van vele lokale mandatarissen, ambtenaren en 

vrijwilligers van Faire Steden en Gemeenten uit heel Vlaanderen.  

Als Fair Trade in Vlaanderen een sterk merk is en een onmiskenbare meerwaarde levert aan ons 

samenleven, dan is dat mede dankzij de inspanningen die jullie daarvoor lokaal leveren.  

Dit ontbijt heb je dan ook dubbel en dik verdiend. Dikke merci voor jullie zeer gewaardeerde dagdagelijkse 

inzet! 

 

Wat ons bindt is de uitdrukkelijke ambitie en het stevige engagement voor eerlijke handel en duurzame 

productie en consumptie, zowel in Vlaanderen als van buitenaf. 
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Dat vertaalt zich in politiek engagement, zowel federaal waar we werken rond thema’s als leefbare lonen en 

inkomens, nadenken over het vastleggen van minimumprijzen landbouwproducten, enz. 

Op regionaal niveau, hier in dit huis, waar ik en velen van mijn collega’s zich scharen achter de Vlaamse 

voedselstrategie en het duurzaam aankopen van voedings- en andere producten via openbare 

aanbestedingen en het Vlaams Facilitair Bedrijf. 

En het meeste tastbaar is dat politieke engagement op lokaal niveau, waar opnieuw 167 lokale besturen 

hun engagement voor de Faire Gemeente hebben bevestigd en volop gaan voor die titel van ‘Faire 

Gemeente’.  

 

Ook in onze mooie stad Herentals dragen we al sinds 2008, meer dan 16 jaar dus, fier de titel Fair Trade 

Gemeente, ondertussen Faire Gemeente. Ik zie daar elke dag de dynamiek die Fair Trade en aandacht 

voor eerlijke en lokale producten teweeg kan brengen. Een zeer geëngageerde vrijwilligersgroep is actief in 

onze stad, we hebben gedreven ambtenaren op onze dienst gelijke kansen, er is politieke steun en in 

Herentals genieten we van echte Faire Trade ambassadeurs zoals bioboerderij De Kijfelaar, jeugdverblijf 

Den Brink, onze wereldwinkel, enzovoort. 

En ik zet er eentje graag kort in de spotlights, TWERK, een maatwerkbedrijf dat personen met autisme aan 

het werk zet. Ze geven hen eersterangs begeleiding en maken met hen op ambachtelijke wijze heerlijke 

eerlijke chocolade. Ze gunnen hun producenten in het Zuiden immers diezelfde goede 

werkomstandigheden en een eerlijk loon en nemen daarom enkel de strengst gecertificeerde fair trade 

grondstoffen af. Daarbij willen ze het milieu zo weinig mogelijk belasten met duurzame verpakkingen en 

ecologisch transport. Fair trade en duurzaamheid in het kwadraat dus. 

Dit zijn echte troeven waar je trots mee kunt uitpakken. Ik heb bovendien altijd met bewondering staan 

kijken naar het enthousiasme bij al die betrokken partners. Wanneer je die laat samenwerken, gebeuren er 

mooie dingen. Een goed Fair Trade-netwerk is de sleutel tot succes.  

Het lokale niveau staat het dichtst bij de mensen. Het is de plaats waar je het makkelijkst kunt laten zien en 

laten begrijpen dat iedere lokale actie een mondiale impact heeft.  

 

Namens alle collega’s volksvertegenwoordigers feliciteer ik jullie met de mooie resultaten die in Vlaanderen 

worden geboekt op het vlak van Fair Trade en ik onderstreep graag dat engagement broodnodig is en blijft, 

op alle bestuursniveaus.  

We zijn hier vandaag ook samen om te kijken hoe we op Vlaams niveau nog meer kunnen doen om Fair 

Trade te promoten en op de politieke agenda te plaatsen. Om te bekijken hoe we vanuit Vlaanderen ons 

politiek engagement kunnen inzetten om een eerlijk handelssysteem te ondersteunen, zowel hier als in het 

Zuiden.   

Dit ontbijt is een mooie gelegenheid om daarover met elkaar van gedachten te wisselen en elkaar te 

inspireren. Ik wens u alvast smakelijk eten en boeiende gesprekken toe.  

Maar dat is voor straks. Eerst geef ik graag het woord aan Bianca De Wolf. Samen met haar collega 

Hannah coördineert zij de werking rond de Faire Gemeenten, en ondersteunt zij dus mee al dat lokale 

engagement.  


